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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden  
 
Dagsorden blev godkendt uden øvrige bemærkninger. 
 
 
Punkt 2: Nyt fra formanden  
 
MA informerede om sine møder med politikere, samarbejdspartnere og andre 
interessenter siden formandsskiftet. Han havde overværet en lang række cykelløb i alle 
discipliner i perioden og glædede sig over den store aktivitet og positive stemning.  
 
MA informerede desuden om deltagelsen i DIFs årsmøde sammen med MEP fredag og 
MW lørdag. DIF havde fremsendt lovforslag om øgede beføjelser til DIFs bestyrelse 
vedrørende disciplinsuverænitet. Lovforslaget blev nedstemt med mindst mulig 
margen. Desuden blev DCU en flot nr. 2 som årets specialforbund. 
 
MA præsenterede herefter et oplæg om bestyrelsens arbejde med fokus på, om DCU’s 
vision/mission matcher bestyrelsesarbejdet, de tre DCU-strategier og DIF strategiske 
spor, herunder udvikling af det politiske og administrative niveau. MA bemærkede, at 
der er positive resultater ift. de strategiske spor i DIF-aftalerne. MA ønskede også, at 
DCUs strategier fremover kobles endnu tættere til DIFs strategier/fokusområder. 
 
Bestyrelsen diskuterede med baggrund i oplægget, hvordan bestyrelsen skal arbejde 
fremadrettet, og MA opfordrede til at tage ejerskab for områder og strategiske 
indsatser, som ikke direkte er administrationens ansvarsområder. 
 
PL påpegede, at bestyrelsens forretningsorden bør tilpasses til den nye arbejdsform, 
hvilket der var enighed om. Desuden besluttede bestyrelsen at afholde tematiske 
møder mellem de ”officielle” bestyrelsesmøder. Disse møder skal bruges til at 
diskutere udviklingsemner, som bestyrelsen arbejder med. MEP og UGA deltager på 
møderne, men det er ansvarlige bestyrelsesmedlemmer, som faciliterer møderne. 
 
JA understregede, at det fortsat er vigtigt med involvering af andre i bestyrelsen, 
frivillige og/eller andre i organisationen.  
 
MA skitserede de områder, som bestyrelsen kan arbejde med at igangsætte udover de 
igangværende projekter. De eksterne tager også udgangspunkt i DIFs fokusområder. 
 
Strategiske indsatsområder for bestyrelsen (interne) 

• Licensstruktur (i gang) - forudsætter omstrukturering af økonomien 
• Organisationsudvikling/ressource allokering – DCU tættere på klubberne 
• Motions- og breddestrategi 

 
Strategiske indsatser for bestyrelsen (eksterne) 

• Faciliteter (i samarbejde med DIF, LOA, klubber og kommuner) 
• Tydeligt samfundsansvar – fx ift. trivsel hos børn og unge og bæredygtighed 
• Attraktiv samarbejdspartner (både kommercielt og samfundsmæssigt)  

 



 

Punkt 3: Nyt fra bestyrelsen  
 
JA havde fremsendt orientering vedrørende Spor- og Naturvalget og de udfordringer, 
der er og potentielt vil komme i større udstrækning de kommende år ift. gravel-
disciplinen og mødet mellem cykelryttere og andre brugere af skovstier og veje.   
 
Sammen med DIF og DGI arbejdes på at lave retningslinjer, kampagner o.lign., som kan 
skærpe opmærksomheden og give en fælles forståelse for, at der skal vises hensyn og 
være plads til alle. Der bliver brugt erfaringer fra God Stil-projektet (MTB).     
JA påtog sig at være bestyrelsens repræsentant i forhold til alt der vedrører natur 
fremadrettet. 
 
PL og MEP havde modtaget mail fra Landevejsudvalget om at nedsætte licensen til 
halv pris pr. 15 juli 2023. bestyrelsen besluttede at imødekomme dette.  
 
 
Punkt 4: Sikkerhed ved cykelløb 
 
DCUs sikkehedskonsulent (David Rasmussen) er pt. ude til mange landevejsløb på 
Sjælland, ligesom han er involveret i at lave sikkerhed i forbindelse med diverse DM, 
Demin Cup og andre DCU løb. Indtrykket er, at indsatsen gør en forskel for klubberne. 
MA har modtaget en række tilkendegivelser om, at sikkerhedskonsulentens samarbejde 
med klubber, kommuner og kommissærer (observations-MC ’er) har bidraget til at 
løfte sikkerhedsniveauet betragteligt. På den baggrund er forsøget med en 
sikkerhedskonsulent med allokeret fokus en succes, der med fordel kan udbredes.   
 
Når landevejssæsonen er slut, bliver der udarbejdet opfølgning på de spørgeskemaer, 
som løbende er blevet udsendt til ryttere og arrangører. Tendenser herfra vil også blive 
brugt til at styrke de generelle sikkerhedsanbefalinger (sikkerhedsmanualen) til hjælp 
for alle løbsarrangører over hele landet.  
 
Endelig er David Rasmussen med i en gruppe hos Vejdirektoratet/Rådet for Sikker 
Trafik, som arbejder på kommende kampagner omkring sikkerhed. 

 
MA/MEP har afholdt møde med trafikministeren om ændringerne i bekendtgørelsen 
vedr. Trafik Official (TO) ordningen og de konsekvenser, det har haft. Ministeren så ikke 
anledning til at imødekomme ønsket om at se på de udfordringer og behov, dansk 
cykelsport og anden udendørs idræt har på området. Efterfølgende har MA/MEP 
fremsendt forslag til punkter i forhold til ændringer af TO ordningen/bekendtgørelsen, 
som kan hjælpe cykelsporten. 
 
DIF arbejder meget fokuseret og konstruktivt på at finde muligheder og vil også tage 
udfordringerne med på politisk niveau. Konkret er der lige nu dialog med DIF om 
mulige tiltag, som kan skabe mere uddannelse og bedre commitment i fremtiden. 
 
 



 

Punkt 5: Nyt fra administrationen 
 
MEP og UGA gennemgik kort det fremsendte bilag med enkelte nedslag. 
 
Organisation 
Ny sekretær starter 1. september efter ferieafholdelse og de mange arrangementer, 
som ligger i august (VM, PNDKR, TOS). 
MMT spurgte på baggrund af medarbejderomsætningen til trivslen i administrationen. 
MEP fastslog, at det er stort fokusområde for ham, og selvom der altid vil være en 
naturlig udskiftning af medarbejdere i denne type organisation, har der været 
udfordringer ift. arbejdspres og forventningerne til en relativt lille administration. 
Desuden oplever flere medarbejdere, at henvendelsesformen fra dele af baglandet 
og/eller enkelte medlemmer kan være en arbejdsmæssig belastning.  
 
MEP slog dog fast, at der lige nu er øget arbejdsglæde, og at udviklingen går i den 
rigtige retning. Der skal dog fortsat være stor fokus på området, og de mange events, 
der er aftalt for år tilbage og som skal afholdes over de næste 1-3 år, er udfordrende i 
forhold til antallet af ressourcer. MEP vil sparre med MMT og HB om muligheden for en 
indsats på området. 
 
Event 
Det er blevet større opmærksomhed på at få korrekte myndighedstilladelser på plads i 
forbindelse med events. Det er et omfattende arbejde, og kommunerne håndterer det 
meget forskelligt. JA kommenterede, at Dansk Erhverv rækker ud til aktører, der 
oplever forskellighed i myndigheder/kommunernes fortolkninger af ensartede regler 
 
Elite 
Ved VM i landevej deltager Danmark ikke i mixed relay. Da VM er samlet for alle 
discipliner i 2023, er der overlap for ryttere mellem forskellige discipliner, og det vil 
efter landstrænernes vurdering ikke være muligt at stille med et kompetetivt hold i 
mixed relay. Det forventes, at Danmark kører mixed relay på landevejen igen i 2024. 
 

 
Punkt 6: Kommunikation 
 
UGA holdt oplæg omkring fokusområder i kommunikationen. Her blev der sat fokus på 
dels de nye former for opslag, med hilsener til World tour ryttere hvis de har runde 
fødselsdage og lykønskninger ved WT rytteres etapesejre eller sejre i UCI løb. 
Opslagene skaber stor interaktion. Der blev derudover sat fokus på de faktiske 
resultater i kommunikationen, hvor reach og interaktion er altafgørende i dialogen med 
sponsorer og partnere, der alle efterspørger effekt og synlighed. De seneste mange 
fokuserede og målrettede opslag har en sådan effekt og bestyrelsen roste DCU’s 
kommunikation og det arbejde Fie og Ulrich lægger for dagen og den store fokus der er 
på kommunikation fra DCU’s side. Det vakte også glæde at UGA kunne fortælle at 
DCU-kommunikation nu aktivt laver historier om- og med de danske kontinentalteams, 
hvor følgerne ”kommer med bag kulissen”. 



 

Punkt 7: Fordelsunivers/loyalitets-koncept 
 
UGA gav bestyrelsen et indblik i og status på arbejdet med ”community”-projektet. 
Under overskriften: Vi vil være 'Danmarks nye nationalsport’, er formålet at binde de 
mange cykel interesserede sammen i et stærkt netværk – i et fællesskab. 
Universet kommer til at hedde Cyklingdanmark.cc. Det lille .cc skal så bruges i 
forskellig sammenhænge – cycling community, cycling collective eller lignende. 
Danmarks Cykle Union skal være det nationale samlingssted for cykelsport - fra 
begynder, motion, talent til elite, hvor vi dyrker cykelsport i én af verdens bedste 
cykelnationer. 
Og baggrunden er der. Vi vil gerne gøre meget mere for DCU’s 30.000 medlemmer, men 
faktuelle tal viser at 560.000 danskere mellem 16-74 år dyrker cykelmotion, så der er 
et stort grundlag at arbejde med. 
 
Cyklingdanmark.cc bliver et digitalt fællesskab, der skal være med til at samle og 
inspirere alle cykelglade danskere gennem vidensdeling, relevante fordele og 
facilitering af eksisterende cykelfællesskaber.  
Målet er at ”medlemmerne” skal komme endnu tættere på DCU (CyklingDanmark), og 
at det nye community bliver den foretrukne platform for danske ryttere og 
motionister, der elsker at cykle.  
Danmarks nye cykelfælleskab forventes at have opstart i forbindelse med PNDKR, men 
en udmelding og ”teasere” vil blive præsenteret løbende fra slut juni og frem. 
Bestyrelsen kvitterede oplægget med klapsalver og takkede for det gode arbejde. 
 
 
Punkt 8: Distrikternes virkelighed  
 
MA holdt oplæg om distrikternes hverdag og udfordringer. MA gennemgik organisering 
og opgaver med fokus på løbsafvikling og driftsopgaver, og han pegede på, at den 
eksisterende ansvarsfordeling og model er presset af vigende frivillighed, større krav, 
stigende arbejdsbyrde og manglende økonomi.  
 
Bestyrelsen diskuterede udfordringerne herunder øgede sikkerhedskrav og deltager- 
forventninger. Der var bred forståelse af, at manglen på frivillige ressourcer og den 
økonomiske fordelingsmodel, hvor mange klubber oplever at have underskud på at 
afholde løb, ikke er holdbar på sigt. Det vil være hensigtsmæssigt at finde en model, 
som kan styrke den administrative hjælp til distrikter og klubber. Dette kan eventuelt 
ske ved sammenlægning af opgaver og tilførsel af ressourcer til området, men det 
forudsætter et samarbejde med distrikterne om fælles opgaveløsning. 
  
MEP foreslog at man arbejder på en model, hvor der findes økonomi til at gøre det 
mere sjovt at være frivillig og mindsker det administrative for frivillige. 
Det blev besluttet, at PL i samarbejde med distrikterne vil kortlægge løbs- og 
driftsøkonomi som grundlag for evt. ændring af den økonomiske og administrative 
arbejdsfordeling.   
 
 
 



 

Punkt 9: Økonomi  
 

• Q1 opgørelse/seneste opgørelse maj (orientering) 
• Ad-hoc bevillinger (orientering) 
• Oprettelse af eventselskab (beslutning) 

 
MA oplyste, at han og MEP har gennemgået både regnskab for 2022 og årets budget 
meget tæt, og at han har fået godt indblik i de forskellige poster, der ikke har givet 
anledning til bekymring ift. budgetmål for 2023. Tilsvarende var der truffet 
tilfredsstillende foranstaltninger for at reducere risiko for budgetoverskridelser. 
 
Bestyrelsen orienteres detaljeret ift. budgetstatus, så alle har bred indsigt i økonomien. 
MEP og MA mødes løbende og afholder hvert kvartal dagsmøder, hvor økonomien 
ligeledes bliver gennemgået. Ud over det vil bestyrelsen fortsat få kvartalsopgørelser 
med kommentarer til poster, som ikke følger periodisering.  
 
Bestyrelsen havde fået fremsendt både Q1-opgørelsen samt opgørelse fra 30/4, da den 
er mest retvisende på nuværende tidspunkt.  
Der er kommet flere sponsorater i hus, men mangler stadig aftaler ift. at nå budgettet. 
Der er dog dialog med flere mulige partnere/sponsorer. Såfremt budgettet ikke nås på 
indtægtssiden, vil der blive iværksat besparelser, og bestyrelsen bad om et prioriteret 
aktivitetskatalog, hvis det mod forventning skulle blive aktuelt at reducere 
omkostningerne. Der var ikke yderligere spørgsmål til opgørelsen for april 2023. 

 
Jens-Erik Majlund medvirker i sin deltidsansættelse til at forestå kontering og sikre 
økonomistyring. Dette er en stor hjælp særligt i forbindelse med, at der pt. kun er én 
sekretær ansat frem til 1/9-2023. 

 
Bestyrelsen drøftede, hvorvidt oprettelsen af et eventselskab kan være 
hensigtsmæssigt i forbindelse med meget store event som eksempelvis World Tour 
Copenhagen. Pandemier og krig har vist, at det kan være nødvendigt at sikre både 
organisation og økonomi mod fremtidige force majeure-situationer, men som 
udgangspunkt er det væsentligt, at det ikke handler om at flytte ansvar ift. 
samarbejdsaftaler. Et eventselskab vil også give en fordel i at arbejde med direkte 
moms og ikke spiltmoms som i den nuværende konstruktion. 
 
Bestyrelsen besluttede at arbejde videre med at afdække mulighederne for oprettelse 
af et sådant selskab. Det skal afklares, hvad omkostningerne er ved at oprette et 
selskab, og hvordan personaleforhold håndteres.  
MEP udarbejder notat til beslutning på næstkommende bestyrelsesmøde. 
 
 
 
 
 
 



 

Punkt 10: Ændringsforslag til de sportslige regler  
 
Over den seneste tid har både distrikterne og administrationen erfaret, at flere frivillige 
og ansatte ikke er medlemmer af klubber, men alligevel fået udstedet licens  
Ansatte har fået det direkte gennem DCU, mens nogle frivillige har fået det via 
distrikterne. 
 
Det har været helt fast kutyme at gøre det på denne måde gennem en længere 
årrække, men der er blevet gjort opmærksom på, at det ikke følger de sportslige regler. 
 
Det gælder fx; 

• Ansatte (man skal have et UCI ID for fx at kunne komme til VM eller EM) 
• Neutral service 
• Mekanikere 
• Soigneurs 
• Chauffører til UCI løb 
• Enkelte frivillige til PNDKR hvor UCI ID er påkrævet 

Derfor diskuterede bestyrelsen en tilføjelse i de sportslige som kan skabe en smidigere 
tilgang og hjælp til både ansatte og særligt udvalgte frivillige. 
 
Bestyrelsen godkendte følgende tilføjelse i de sportslige regler; 
 
kapitel 1. § 2 stk. 25 
”For ansatte i DCU og frivillige med særlige opgaver kan der opnås licens uden 
klubmedlemsskab. Licens under DCU udstedes af DCU’s administration og følger de 
øvrige bestemmelser om licens. Licensudstedelsen sker evt. i dialog med distrikter, 
udvalgsformænd, DCUs direktør.” 
 
 
Punkt 11: Indkommende sager  
 
Bestyrelsen diskuterede afholdelse af DM-landevej i fremtiden, da der er aftale om at 
indgå i DIFs DM-uge frem til 2025 med mulighed om at DCU kan trække sig ud efter 
2024. Herning er vært for DM-ugen i 2024 og 2026, mens det endnu ikke er 
offentliggjort hvor den skal placeres i 2025.  
Dette giver mulighed for at afvikle DM landevej i 2025 uden for DM-ugen, hvilket kan 
imødekomme ønskerne om at afholde det i en mindre by/kommune evt. på Sjælland, 
hvor det ikke har været afholdt siden 2018.  
Bestyrelsen bad administrationen om at undersøge de økonomiske konsekvenser 
herunder TV-aftaler samt mulige værtsbyer i 2025 og aftale videre med DIF i forhold til 
DM-ugen fremadrettet.   
 
 
Punkt 12: Eventuelt 
 
Intet under eventuelt. 


